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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  3 

Datum zasedání:  28. 2. 2024 

Přítomni:  Bauerová, Buryová, Doubravský, Horáková (online), Kopřivová, 

Kubalová, Macková, Majerová, Růčková, Waleczek Zotyková (od bodu 

2) 

Omluveni:  Téma 

Hosté:  Klepek, Kloknerová, Suchánek, Šperka  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Představení výsledku hospodaření fakulty za rok 2023 

3. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Představení výsledku hospodaření fakulty za rok 2023 

 

Děkan doc. Šperka připomněl, že senát výsledky hospodaření neschvaluje ani nebere na 

vědomí, ale je tradicí přednést výsledek hospodaření na jeho zasedání. Děkan formou 

prezentace představil výsledek hospodaření fakulty a konkrétní data (viz Příloha). Hospodářský 

výsledek je rozdělený do 3 oblastí – vzdělávací činnost, koleje a menzy a doplňková činnost. 

Důležitý moment je růst úroků uložených volných prostředků u banky, kde se nám podařilo 

zvýšit úrokovou ziskovost z 1,3 mil. na 4 mil. Kč. Do fondu provozních prostředků bylo 

převedeno 9 mil. Kč (rezervy). Hospodářský výsledek 5,5 mil. Kč byl převeden do FRIM 

(investice). Čistý hospodářský výsledek je 9 mil. + 5,5 mil. Kč. Jedná se o rekordní hospodářský 

výsledek, rok 2023 byl, co se týče hospodaření, výjimečný.  

 

Hospodářský výsledek ve vzdělávací činnosti roste, v ostatních oblastech jsou jen drobné 
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výkyvy. Pokud jde o reálný hospodářský výsledek a krytí pomocí DKRVO (finance na částečné 

pokrytí mezd zaměstnanců), tak máme zajištěny finance na příští rok, od roku 2026 však nelze 

situaci určit, ale fakulta je v dobré kondici. Děkan vysvětlil, že 14 mil. Kč se fakultě podařilo 

vygenerovat díky úsporám nákladů za energie, na ostatních službách a na opravách 

(rekonstrukce kanceláří je přesunuta na rok 2024). Velmi dobře dokážeme využívat finanční 

prostředky z projektů. Máme významné navýšení výnosů o 7 mil. Kč, a to za studium 

v anglickém jazyce, kolejné a doplňkovou činnost. Rovněž jsme splnili kritéria KEN, kdy 

máme dostatečný počet zapsaných v prvním ročníku a nemuseli jsme platit sankci. Co se týče 

financování ze strany ministerstva, jsme informováni, že peníze na energie by se měly zrušit a 

mělo by se navýšit standardní financování. Zároveň jsme obdrželi jednorázovou částku 

z ministerstva na vyrovnání tarifních tříd v rámci univerzity. Na základě tohoto se bude od 1. 

dubna 2024 měnit mzdový předpis. Naše univerzita obdrží 10 mil. Kč, z toho 2 mil. Kč jsou 

určeny pro naši fakultu. Zvýšené finanční náklady v dalších letech si budou fakulty hradit ze 

svých prostředků.  

 

Děkan dále předal informaci z porady vedení – tristní situaci ve mzdách si všichni uvědomují, 

proto vedení fakulty rozhodlo o navýšení mezd od 1. dubna 2024. Dojde k diferencovanému 

navyšování ve výši průměrně 10 % z existujících tarifů u nižších tříd a průměrně 5 % u vyšších 

tarifů (u doc. a prof.). Dopad na rozpočet bude cca 6,5 mil. Kč. S touto částkou je nutno počítat 

jako stálým nákladem, bez toho, že v dalších letech ministerstvo na tuto úpravu přispěje. 

Závěrem děkan poděkoval tajemnici i ekonomickému oddělení za spolupráci na tomto návrhu. 

 

Předsedkyně senátu poděkovala za prezentaci a otevřela diskuzi.  

 

Dr. Buryová se zeptala, zda je nutné, aby celá částka 5,5 mil. Kč šla do FRIM a nešla do fondu 

odměn. Vychází z tabulky, která přišla v rámci rozhodnutí rektora, kde je patrné, do čeho 

přebytek fakulty investovaly. OPF má celou částku převedenou do FRIM.  

Tajemnice Ing. Kloknerová vysvětlila, že v letošním roce probíhá víc investičních akcí, jako je 

např. rekonstrukce krčku na Vyhlídce a jsou další spoluúčasti v jiných projektech, proto jde 

celá částka do FRIM. Ve fondu odměn pana děkana jsou dost velké prostředky na to, aby se 

generovaly odměny z našich provozních prostředků.   

 

Dr. Buryová přivítala zvýšení mezd, které v současné výši degradují povolání akademického 

pracovníka. Veřejnost ani nevěří, jak jsou nízké platy na vysokých školách. Takže všichni 

změnu uvítají. Dále vznesla dotaz, zda katedry obdrží i určitý objem peněz na odměny.  

Doc. Šperka odpověděl, že katedry dostaly rozpočet na mimořádné odměny v listopadu. Pokud 

se na základě odhadu vyplacených mezd do konce roku objeví rezervy, pak se toto rozděluje 

mezi všechny katedry a útvary.  

 

Dr. Buryovou zajímalo, zda zvýšení tarifů bude doprovázeno poklesem osobního ohodnocení. 

Dodala, že docentům a profesorům se 5 % růst nebude líbit.  

Doc. Šperka ubezpečil, že nikomu neklesne mzda a budou navýšeny tarifní platy.   

Doc. Klepek uvedl, že 5% navýšení u docentů a profesorů je solidární.  

 

 

3. Různé 

 

Mimořádné zasedání AS SU OPF: 

Dr. Majerová informovala, že proděkan Klepek avizoval žádost o mimořádné zasedání senátu 
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dne 10. 4. 2024. Doc. Klepek doplnil, že důvodem je to, že v rámci přípravy akreditací, budou 

u 3 studijních programů připraveny žádosti o prodloužení akreditace, které AS schvaluje. Toto 

schválení ovlivňuje zasedání vědecké rady fakulty, které se koná koncem dubna. Je také 

potřeba, aby garanti měli co největší čas na přípravu žádostí a připravili tak kvalitní podklady.  

 

Legislativní komise:  

Dr. Majerová sdělila, že byla ustavena legislativní komise, předsedkyní se stala dr. Waleczek 

Zotyková. Dr. Waleczek Zotyková sdělila, že se komise sešla, seznámila se všemi materiály a 

proběhla volba předsedy. Vše je uvedeno v zápise z jednání komise.   

 

Dr. Majerová poprosila, aby komise dopředu avizovaly své zasedání, aby mohla informovat 

patřičné proděkany, pokud budou k projednávány záležitosti náležející do jejich kompetencí.  

 

Harmonogram akademického roku pro kombinovanou výuku:  

Doc. Růčková vznesla dotaz na proděkana doc. Suchánka a celé vedení ohledně přípravy 

harmonogramu dalšího akademického roku. Uvedla, že již druhým rokem má jeden předmět 

paralelně ve dvou ročnících, které jsou nevyvážené. V jednom jsou 4 studenti, ve druhém 52 

studentů, někdy se studenti z početně menších ročníků tutoriálů ani nezúčastní. Je možné výuky 

spojit a uvést toto v harmonogramu?  

Doc. Suchánek objasnil, že od příštího akademického roku bude tento problém vyřešen. Výuka 

bude realizována tak, že když je předmět zařazen do různých ročníků, tak bude vyučován pouze 

jednou. Skupina, kde bude méně studentů, bude přiřazena ke skupině, kde je více studentů. 

Doc. Šperka předpokládá, že můžeme očekávat stížnosti kombinovaných studentů, kteří budou 

muset navštěvovat tutoriály vícekrát než jen třikrát za semestr. Upozornil senátory z řad 

studentů, aby byli na tyto stížnosti připraveni.  

 

Dr. Bauerová se dotázala, jak má vykazovat sobotní výuku – má si vyučovanou dobu odečíst z 

odpracované doby pondělí až pátek?  

Doc. Suchánek vysvětlil, že sobotní výuka se standardně vykazuje. Týdenní suma musí být 40 

hodin, proto se musí sobotní výuka z jiného pracovního dne ubrat.  

 

Studentská rada: 

L. Doubravský organizuje první schůzku studentské rady, která proběhne dne 11. 3. 2024. 

Dr. Majerová navrhuje propagovat akci formou aktuality na web, letáčků apod.   

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 27. 3. 2024 v 13:00 hod. v místnosti A308.  

 

Za správnost:  

dr. Ing. Ingrid Majerová  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 28. 2. 2024 

 
 

 


